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Het Go Café is een initiatief van het Groen onderwijscentrum dat als doel heeft 
ontmoetingen te organiseren tussen ondernemers, medewerkers, docenten en 
studenten uit het groen onderwijs. Daarbij wordt steeds een ander actueel en 

innovatief thema aangesneden. Bovendien bieden ze ondernemers en studenten 
de mogelijkheid om met elkaar in contact te komen. “Ik weet nu wat ik kan 

verwachten als ik ga werken.”

Tekst en fotografie: Monique Ooms

‘Ruiken en proeven 
aan het vak’

Het Go Café kan altijd interes-
sant zijn voor een stage of, in 
de toekomst, een werkplek. 
Daarmee komt het tegemoet 

aan de doelstelling van het Groen on-
derwijscentrum, waarbinnen het groene 
mbo- en hbo-onderwijs, bedrijfsleven 
en overheid samenwerken om meer 
jonge mensen te laten kiezen voor een 
loopbaan in de groene sector en werk 
en opleiding beter op elkaar te laten 
aansluiten. 

Op donderdag 4 april vindt het Go Café 
plaats in de Nieuwe Bavo in Haarlem. Bij 
deze bijeenkomst komen onderwijs en 
bedrijfsleven op verschillende manieren 
samen. Vanuit het bedrijfsleven zijn Rob 

van der Helm, marketingmanager van 
Van Zanten Breeding, en Frank Hollaar, 
sectorleider tuinbouw van Flynth Advi-
seurs & Accountants, uitgenodigd om een 
verhaal te komen vertellen. In de zaal 
zitten ondernemers en studenten van de 
opleiding teelt aan het Wellantcollege in 
Rijnsburg. Van der Helm vertelt hoe Van 
Zanten te werk gaat bij het veredelen en 
in de markt zetten van nieuwe produc-
ten, welke thema’s daarbij een rol spelen 
en hoe het bedrijf inspeelt op en aan-
haakt bij nieuwe ontwikkelingen. Van der 
Helm ziet ‘vooral kansen voor de sector’. 

Frank Hollaar van Flynth vertelt over de 
visie die Flynth heeft op de groene sector 
voor de lange termijn. Daarbij blikt hij 

Studenten en ondernemers ontmoeten elkaar bij het Go Café

ver vooruit, naar 2030. “Flynth wil on-
dernemers handvatten geven om naar de 
toekomst te kijken en keuzes te maken. 
Waar wil je staan in 2030? Welke inves-
teringen moet je doen om je doelen te 
halen?” Hij schetst verschillende stromin-
gen die onder andere draaien om tech-
nologie, specialisatie en schaalgrootte. 
Flynth voorziet in de toekomst zowel een 
markt voor de grootschalige productie als 
voor de tuinbouwspecialist. “Belangrijk is 
om na te denken over de vraag: hoe ziet 
de klant eruit in 2030? Wat vraagt hij van 
jou? Denk er goed over na waar je je op 
gaat richten.”

Theo van Eijl, docent plantenteelt en 
stagebegeleider op het Wellantcollege in 

Mechanisatie en automatisering 
hebben veel taken overgenomen. 
Toch is de groensector voor de 
continuïteit nog altijd afhanke-
lijk van de mens. Banen genoeg 
in het vak, de kunst is om ze 
gevuld te krijgen met goed per-
soneel. Wat gebeurt er zoal om 
de instroom te stimuleren? Het 
eerste deel van een serie over 
onderwijs. 
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‘Je krijgt een breder 
perspectief en leert out  

of the box te denken’

Cindy Hardebol en Menno Groen.

Jaap Steenvoorden (l) en Theo van Eijl.

Examenwerken van studenten Bloem & Design.

Rijnsburg, is vanmiddag aanwezig met 
een groep studenten uit het eerste en 
tweede leerjaar. “Wij gaan graag naar 
het Go Café, vandaag was het ook weer 
erg interessant. Nu is het in de Bavo, 
maar meestal zijn de bijeenkomsten bij 
bedrijven en worden we rondgeleid door 
de ondernemer. Hoe authentiek wil je 
het hebben? Zo kunnen studenten echt 
ruiken, voelen en proeven aan het vak. 
Vooraf laat ik ze wat informatie googelen 
over het bedrijf dat we gaan bezoeken, 
ik vertel er wat over en na afloop praten 
we erover na. Wat is je opgevallen, wat 
heb je ervan geleerd? Dat zijn altijd 
mooie gesprekken.” Dat niet elk Go Café 
aansluit bij de interesse van elke leerling, 
vindt Van Eijl geen probleem. “Het is 
sowieso verfrissend en leerzaam om eens 
ergens anders in de keuken te kijken, ook 
buiten je eigen vakgebied. Je krijgt een 
breder perspectief en leert out of the box 
te denken.” 

Jaap Steenvoorden (17) is een van de stu-
denten die met Van Eijl is meegekomen. 
“Het mooie van het Go Café is dat je men-
sen uit de praktijk spreekt, die zelf een on-
derneming hebben opgezet. Vaak zijn ze 
heel trots en vertellen ze enthousiast over 
hun bedrijf, dat is gaaf.” Over de lezingen 
van vandaag zegt hij: “Inhoudelijk was het 
best pittig, maar als je goed luistert, is het 
allemaal te volgen. Het verhaal van Frank 
Hollaar heeft me wel aan het denken 
gezet. Hoe ziet de wereld eruit in 2050 en 
hoe werken we dan?” Jaaps aanvankelijke 
twijfel of hij wel voor het bollenvak zou 
kiezen, is in de loop van dit schooljaar 
verdwenen. “Omdat we thuis een bollen-
bedrijf hebben, wist ik van veel dingen al 
een beetje. Nu krijg ik steeds meer kennis 
en kan er beter over meepraten. Daardoor 
wordt het steeds interessanter.” Hij was 
overigens verbaasd over de hoeveelheid 
stof die hij op school tot zich moet nemen. 
“Daar schrok ik wel een beetje van. Maar 
nu vind ik het alleen maar leuk om elke 
dag nieuwe dingen te leren.”

EXAMENWERK
De organisatie koos voor de Bavokerk 
omdat later op de avond het bloemen- 
evenement De Nieuwe Bavo Bloeit van 

start gaat. “De hele kerk is versierd door 
studenten van de opleiding Bloem, Groen 
& Styling van het Wellantcollege, Lentiz 
MBO Westland en het Clusius College”, 
vertelt meesterbinder Ingeborg Kemper-
man, die het project vanuit de school 
leidt. “Daarbij gaat het om studenten van 
niveau 3 en 4 in hun examenjaar. Wat 
je hier ziet, is allemaal examenwerk. De 
bloemen zijn geleverd door kwekers waar-
mee wij samenwerken.” 

Het mooie van deze aanpak is dat leerlin-
gen aan ‘levensechte’ opdrachten werken, 
vindt Menno Groen, docent Bloem & De-
sign aan het Clusius College in Alkmaar. 
“Onze studenten maken ook werk voor 
de Bloem- en Relatiedagen van CNB en 
voor de Vaktentoonstelling in Zwaagdijk. 
Onlangs hebben ze een project rondom 
een pop-upstore met tulpen gedaan. Door 
deze opdrachten komen leerlingen de 
school uit en ervaren ze écht hoe het is 
om in het vak te werken.” Cindy Hardebol 
(19) doet dit jaar examen aan de opleiding 
Bloem & Design. “Ik was begonnen aan de 
opleiding voor tandartsassistente, maar 
daar werd ik niet gelukkig van. Via mijn 
bijbaantje in een bloemenwinkel ben ik 
dit vak in gerold.” Ze vindt het ‘ongeloof-
lijk leerzaam’ om aan echte opdrachten te 
werken. “Ik weet nu wat ik kan ver-
wachten als ik ga werken. En doordat we 
voor bedrijven werken, bouw je ook een 
netwerk op.”

INSTROOM
Van Eijl weet nu al zeker dat hij bij het 
volgende Go Café weer aanwezig is met 
een groep studenten. “Dan bezoeken we 
de Flower Trials, dat is sowieso interes-
sant. Via het Go Café komen we op allerlei 
bedrijven binnen. Dat kan een mooi 
opstapje zijn voor een verdere samen-
werking. Bijvoorbeeld als stageadres, 
of voor een excursie.” Daarmee wordt 
de opleiding alleen maar interessanter, 
verwacht hij. En dat is belangrijk, want: 
“De instroom moet op peil blijven. We zijn 
blij dat de cijfers nu stabiel zijn, met 45 
leerlingen voor drie leerjaren plantenteelt. 
We zetten natuurlijk in op groei van de 
instroom. Een initiatief als het Go Café 
kan daar zeker bij helpen.”  
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